
 

Styrelseprotokoll kl. 10-12, 1 oktober, 2023, 
Bygdegården 
Deltagare: Staffan Lund, Hillevi Bohlin, Lars Adolfsson, Louise Gårdenborg, Christine 
Persson, Magnus Wiedenhaijn, Molly Thörnkvist, Lina Salomonsson (Heby 
kommun), Medelene Rendlert (Heby kommun), Gunilla Lindström, Elin Ångman 
(Mälarens vattenvårdsförbund), Henrik Turunen samt Jonas Weissglas (via länk). 

§1 Föregående protokoll från 7 juli 2023 

Protokollet godkändes 

§2 Syftet för mötet och introduktion av deltagare 

Staffan hälsade alla välkomna och introducerade syftet med mötet som är att ha en 
framtidsinriktad diskussion om fortsatt samverkan med Heby Kommun samt 
Målarens vattenvårdsförbund. Samt vidare att lära känna varandra bättre inkl. de två 
nya styrelsemedlemmarna.   

§3 Reflexioner från årsmötet och översvämningen. 

Styrelsen reflekterade över årsmötet den 3 augusti och menade att årsmötet hade 
fungerat bra med medverkande externa aktörer samt politiker. Medverkande politiker 
lämnade lite typiskt politiker inga tydliga löften om åtgärder men engagemanget från 
deras sida var tydligt. En erfarenhet att ta med till planeringen av kommande 
årsmöten. En summering av kommentarerna från politikerna finns i VNV nyhetsbrev 
som delades 2023-10-01. 

Styrelsen reflekterade också över sitt eget engagemang för sjöarna och vatten. 
Viktigt att arbeta för: ”fungerande ekosystem”, ”möjligheterna med bad för 
friluftslivet”, ”vatten har blivit en allt viktigare samhällsfråga”, ”kopplingen mellan 
vatten och jordbruk”, ”sjöarna är lungan/navet i lokalsamhället”, ”vill att mina 
barnbarn ska få uppleva samma vatten som jag gjorde som liten”, ”älskar platsen och 
sjöarna är en del av det”, ”behövs en helhet och långsiktigt tänk runt vatten”, 
”tillsammans kan vi åstadkomma mycket för sjöarna och vattnet”. 



Vad gäller årets översvämningar markerade styrelsen betydelsen av att 
förändringarna i vattennivåer har kunnat följas digitalt och dokumenterats. Vidare att  
händelseförloppet tydliggjorde att vattenförvaltningen också är en säkerhets- och 
planeringsfråga för samhället utanför Vansjön och Nordsjön. Översvämningarna 
tydliggjorde regleringsprojektets möjligheter i ett förändrat klimat. 

§4 Heby kommun vattenplanering 

Heby kommun och Mälarens Vattenvårdsförbund hade bjudits in för fortsatt 
samverkan med VNV i ljuset av att skapa förutsättningar för ett fortsatt konkret 
åtgärdsarbete.  

Från Heby kommun deltog Lina Salomonsson (miljöstrateg) och Medelene Rendlert 
(VA-utredare). Madelene Rendlert kommer att ta över handläggningen av de LOVA 
projekt som är aktuella för Vansjön- och Nordsjön. Det beror på hög arbetsbelastning 
inom kommunens hållbarhetsenhet. Lina och Madelene rapporterar att ”VATTEN 
OCH KLIMAT” nu är ett av kommunens 7 inriktningsmål. Kommunens vattenarbete 
inkluderar utvecklingen av en VATTENPLAN, en VATTENTJÄNSTPLAN samt 
åtaganden för att uppfylla kommunens lagkrav enligt EU VATTENDIREKTIV. Det är 
ett problem att de olika planerna lätt blir separata inspel istället för att erbjuda en 
helhetssyn på kommunens vattenhantering. ÖVERSIKTPLANEN är den funktion som 
bäst ska beakta helheten. Lina och Madelene vidare om att kommunen startar upp 
en utvärdering av orsaker och konsekvenser av sommarens översvämningar. Lina 
och Madelene understryker också VNVs betydelse för kommunens vattenarbete och 
uppmanar VNV att också söka samverkan med Tämnarens vattenråd.   

Styrelsen tackar för diskussionen med Lina och Madelene och vill göra två medskick 
till Heby kommun: 

1,  Att Heby kommun använder en helhetssyn i planeringen dvs att vatten i det 
fortsatta planeringsarbetet ses som en funktion av orsaker, konsekvenser och 
åtgärder mellan landsbygd och tätort och inte enbart i tätort. Vattnet flyter över alla 
gränser och problemen med framtida översvämningar och extremväder kan bara 
lösas i ett samspel inkluderande både landsbygd och tätort. 

2.  Att Heby kommun och Enköpings kommun i aktuellt dialogprojekt för Vansjön 
Nordsjön och Örsundaån inriktar projektet på att identifiera 5-10 konkreta win-win 
projekt för miljön, klimatet och ekonomin som sedan kan utgöra hörnstenar för ett 
större investeringsprojekt med EU medel.  

Heby kommun kommer att genomföra ett medborgarmöte om ÖVERSIKTPLANEN 
den 24/10 kl:18.00-20.00 Heby, Folkets hus och 25/10 kl:18.00-20.00 Östervåla, 
Lunda sporthall 



Det blir även ett senare medborgarmöte för föreningar under hösten men tidpunkten 
är inte fastställd ännu 

För mer info se bifogad presentation från Heby kommun.  

Diskuterades också kort deponin av färgrester i tillflödet till Vansjön utanför 
Morgongåva (Gammelbodeponin). Medelene rapporterar i efterhand att frågan 
handläggs av kommunens Mark och Plan enhet och att de ska sammanställa en 
ansökan om åtgärdsförberedelser. Intressant att få med den till nästa styrelsemöte 
den 3 december. 

    

§5 Mälarens vattenvårdsförbund. 

Elin Ångman från Mälarens Vattenvårdsförbund deltog på styrelsemötet. Elin 
informerar om Vattenvårdsförbundets verksamhet med betoning på projektutveckling. 
För kommande större vattenprojekt i regionen är det viktigt att kommunerna är 
engagerade deltagare och att det finns ett bra planeringsunderlag. 
Vattenvårdsförbundet kan tillsammans med övriga aktörer utveckla sådana projekt 
t.ex. EU Life projekt. Det kan vara att kommande initiativ från Vansjön Nordsjön och 
arbetet i Örsundaån samordnat med en fortsättning på det större befintliga LIFE IP 
RICH WATER initiativ eller att ett nytt EU LIFE projekt initieras.  

För mer info se bifogad presentation från Mälarens Vattenvårdsförbund    

Styrelsen tackar för diskussionen med Elin vill göra följande medskick till Mälarens 
vattenvårdsförbund: 

1. Att VNV självklart är intresserad av att fortsätta en diskussion om utveckling 
av större EU investeringsprojekt inom vatten/klimat området. Vidare arr VNV 
tacksamt tar emot synpunkter på vad vi själva kan göra för att stödja ett 
sådant fortsatt arbete. 

Diskuterades också kort behov av gemensamt informationsarbete och Henrik 
markerade där behovet av att diskutera vattenlagstiftningen med anledning av 
svårigheterna VNV haft med ansökan om regleringen.  

§5 Arbetsgrupperna 

1. Näckrosklippningen  



Tom om att båten har funkat perfekt i år och inga problem har rapporterats. Dock 
behövs en återinvestering i klippaggregat och Tom undrar om det finns medel för 
det. Tom uppmanas att kvantifiera kostnaderna och återkomma till styrelsen. Det 
har endast klippts 90 timmar i år men det positiva är att klippningen i Vansjöns 
södra del har ökat.   

2. Informationsgruppen 
Jonas om sommarens nyhetsflöde med sjöarna och Heby i riksnyheterna.  

3. Fågeltornet  
Arild deltog inte i mötet men har per mail rapporterat att vi inte fått någon 
återkoppling på ansökan till Sparbanken. 

4. Aktivitetsgruppen  
Inget speciellt att rapportera. 

5. Regleringsgruppen 
Ambitionen att ta fram en ny ansökan om regleringen ligger fast. Projektet måste 
dock redovisas på lämpligt sätt till länsstyrelsen senast i december. 

6. Fiske  
Henrik rapporterar att ett provfiske genomfördes i augusti men att resultaten ännu 
inte är sammanställda. 

§6 Styrelsen konstituerar sig 

Styrelsen beslutade att konstituera sig enlig följande: 

Ordförande:   Staffan Lund vald av årsmötet. 
Vice ordförande:  Yngve Melin 
Sekreterare:   Jonas Weissglas 
Kassör:  Hillevi Bohlin 
Ledamot:   Bo Käck 
Ledamöt:  Molly Thörnqvist 
Ledamot:  Lars Adolfsson 
Ledamot:  Tom Runeklev  

§7 Nästa möte 

3 december 13-15. 

Vid protokollet: Staffan Lund 


